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                               Milí Divínčania i náhodní čitatelia DIVÍNČAN - a, 
dvojčíslo Divínčana vychádza v tomto roku už 10-ty krát. Obsahuje stručné zhrnutie roka z rôznych 

oblastí nášho miestneho diania. V tomto roku z finančných, ale aj kapacitných dôvodov bude časopis zverejnený 

na obecnej stránke www.divin.sk, ako aj na sociálnej sieti FB. Obyvateľom, ktorí nemajú internetové pripojenie 

bude časopis k dispozícii aj v papierovej forme a vyzdvihnúť si ho môžu na obecnom úrade. Zároveň sme pre vás 
pripravili kalendár na rok 2021 s vyznačením harmonogramu vývozu komunálneho a triedeného odpadu. O jeho 

distribúcii vás budeme vopred informovať.  

Už pred rokom sme zaregistrovali informácie o neznámej chorobe kdesi na druhom konci sveta a určite 

málokto predpokladal ako radikálne zasiahne aj do našich životov. Dnes tu máme pandémiu COVID 19 

a neustále sa meniace opatrenia, ktoré ju majú zmierniť, no situáciu v najbližších týždňoch a mesiacoch si 

netrúfame odhadnúť. Aj inštitúcie v našej obci sa riadia opatreniami Úradu verejného zdravotníctva SR 
a stretávame sa s nimi denne a na každom kroku. Najaktuálnejšie informácie si vždy môžete nájsť na webovej 

stránke obce www.divin.sk, alebo na FB profile: Divin – Oficiálna stránka obce. V tomto roku nás však potešil 

priestor, ktorý venovali propagácii našej obce niektoré periodiká a média. Mohli ste si prečítať zaujímavé 

informácie o našej obci a jej pamiatkach v týždenníkoch Slovenka a Život. Zároveň milý medailónik o Divíne 

odvysielala aj TV Markíza v relácii Reflex. Teší nás, že aj týmto spôsobom sa dostala naša obec do povedomia 

širokej verejnosti, čo sa následne odrazilo aj v návštevnosti miestneho múzea ako aj samotnej obce. Veríme, že 
v nastúpenom trende budeme pokračovať a naša obec bude pre turistov, ale aj pre vás milí Divínčania atraktívna 

aj v nasledujúcich rokoch.      Želáme pokojné prežitie sviatkov v kruhu vašej rodiny. 
                                                                    Miroslava Brťková Bellová, OSSKP - Divín 
  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

                         

Vážení čitatelia, milí Divínčania ... 

Keď ma oslovili s otázkou, či ako zástupca nechcem mať príspevok v našom Divíčanovi, tak som sprvu bez 

zaváhania povedal „JASNÉ“. No po hlbšom zamyslení mi došlo, ţe povedať v jednom článku, v pár vetách, ľudom, s 

ktorými pracujete, ţijete, hádate sa a aj zdieľate tie krajšie chvíle, nie je tak jednoduché. Máme za sebou rok, ktorý na 

začiatku vyzeral sľubne, dávali sme si plány, ktoré mali prevýšiť plány iných rokov. Bohuţiaľ sa to skomplikovalo uţ na 

začiatku a vidíme dodnes, ako sa to vyvíja. Namiesto starostí a radostí s rozvojom obce, tvorením kultúrnych podujatí pre 

občanov, sme začali zápasiť s väčším nepriateľom, so zámerom ochrániť našich blízkych. Naučili sme sa ţiť tak trochu 

opatrnejšie a s dôrazom na tých druhých. A tak vo chvíľach, keď nám všetci hovoria, chráňme seba - chráňme druhých, 

nesmieme zabúdať ani na to, ţe človek je tvor spoločenský. Avšak, aj napriek tomu, ţe v súčasnosti sme, boli sme, alebo 

budeme na chvíľu od seba oddelení, všetci ţijeme v jednej obci. Ak sa pýtate, „prečo tieto filozofické úvahy?“ Odpoveď 

je jednoduchá. Mám pocit, ţe v našom obecnom zastupiteľstve panuje napätie a rozkol, čo je na škodu v prvom rade nám 

Divínčanom. Zdá sa mi, no moţno sa mýlim, ţe v ţivote je jednoduchšie byť tvrdohlavý, ako radšej hľadať riešenia, príp. 

podať pomocnú ruku k práci a azda sa pozrieť na problém z inej strany. Samozrejme, čo hlava to názor – a to je aj 

v témou tohto roka, poďme však k problému kde to začalo, k téme optickej siete. Na začiatku, niekoľko rýchlych 

rozhodnutí spustilo kopec malých akcií a výsledkom je rozkol v radoch poslancov. „Áno, chceme mať sieť - všetci.“ No 

málokto hľadá riešenie, ako ju dostať do ţivota bez toho, aby dochádzalo k sporom. Dnes sme vo fáze, ţe sme súhlasili s 

vybudovaním súkromnej siete prostredníctvom závesného optického kábla. Sieť má slúţiť všetkým občanom. Verím, ţe 

to donesie zdravú konkurenciu a moţnosť voľby, tej lepšej voľby pre nás pouţívateľov.  

Napriek ťaţkostiam, ktoré doniesol tento rok sme pracovali na projektoch, ktoré prispievajú k zvyšovaniu 

ţivotnej úrovne, ako aj zlepšovaniu, či skrášľovaniu prostredia obce. Spomeniem obnovu tribúny z programu podpory a 

rozvoja športu, obnovu futbalového štadióna v spolupráci s občianskym zdruţením FC Slovan Divín, brigády futbalistov 

na obnove, ako aj finančný príspevok obce do tejto akcie. Zároveň spomeniem aj investíciu Úradu vlády na obnovu 

interiéru nášho kultúrneho domu. Nedá mi nepoďakovať sa pánovi Ďurákovi, ktorý v značnej miere prispel k získaniu 

štátneho príspevku. A samozrejme spomeniem, aj keď to nie je vidno, prípravu projektov na obnovu materskej škôlky a 

obnovu poţiarnej zbrojnice, ktoré sú plánované na rok 2021. Plánujú sa ďalšie práce na hrade, projekt rekonštrukcie 

zdravotného strediska je v príprave. Aj keď sa nám to občas nezdá a na konci to moţno vyzerá ako jednoduchá vec, je za 

tým mnoho práce jednotlivcov, ktorých nikto nevidí, ako aj mnoho stretnutí s projektantmi, stavbármi a úradníkmi. 

Následne aj s ľuďmi, kde kaţdý má iný pohľad na problematiku a kaţdý má aj svoju pravdu. Našťastie, aj u nás je mnoho 

tvrdohlavých a zanietených ľudí, ktorí chcú, aby sa ich predstavy napĺňali a my sme mohli ţiť v krajšom prostredí.  

A tak musím poďakovať všetkým, ktorí sa podieľajú na tejto drobnej mravenčej činnosti, na všetkom čo sa u nás 

realizuje. Sú to: OSSKP - Divín, ZŠ Divín, MŠ Divín, klub Amavet a deti, Lukostrelecký klub, KST Javor Divín, JASIV, 

o.z., JDS Divín, Bloom art, o.z., DHZ Divín, FC Slovan Divín, farský úrad a všetci zamestnanci OÚ v Divíne, ktorí pre 

nás pripravujú mnoţstvo kultúrnych, spoločenských a športových akcií. Áno, sú tam a sú tu pre nás so ♥srdcom♥ na 

správnom mieste . Ako som začal, aj tak budem končiť s prianím či prosbou, „ pracujme a hľadajme cestu kaţdý jeden 

z nás, komunikujme aj kritizujme, lebo ţijeme vedľa seba. Robme svet okolo krajší, čestnejší, úprimnejší, lebo ho taký 

zanecháme našim deťom. Samozrejme v zdraví a prianím všetkého dobrého  do nového roka PF 2021.   

Ing. Peter Štupák, zástupca starostu obce  
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Váţení spoluobčania, Divínčania. 
 

Schyľuje sa ku koncu roka. Roka, ktorý nám nepriniesol veľa radosti a pokoja. V kaţdom z nás rezonuje, či to 

chceme, či nie ochorenie Covid 19 a jeho dôsledky v kaţdej sfére ţitia. Nepokoj, neistota, strach o svojich blízkych a 

budúcnosť sa dostávajú do nášho podvedomia a vytráca sa z ľudí spolupatričnosť, tolerancia a aj ľudskosť. Pevne verím, 

ţe tento stav čo najskôr pominie a začneme ţiť tak, ako si všetci prajeme.                                                                                                                              

V priebehu roka sa nám podarilo zrekonštruovať a skultúrniť  tribúnu a areál futbalového ihriska. Nová strecha, 

rozvody, sedačky...Veľmi potešil aj záujem a ochota občanov a členov FC Slovan Divín pri spolupráci a viacerých 

brigádach. Uţ počas nástupu prvej vlny ochorenia Covid 19 sme sa snaţili čo najviac eliminovať riziká prenosu vírusu a 

ako jedna z prvých obcí sme začali s dôslednou, pravidelnou dezinfekciou verejných priestorov - zdravotné stredisko, 

obecný úrad, autobusové zastávky, námestie, obchody, pošta, škola, škôlka...  V tejto aktivite, ktorej zmysel je nesporný, 

budeme pokračovať, kým to bude potrebné. Vyjadrujem poďakovanie tým, ktorí nám poskytli dezinfekčné prípravky a 

techniku a tieţ tým, ktorí túto náročnú prácu vykonávajú.  

Obec poskytuje moţnosti opatrovateľskej sluţby a v tejto aktivite chce pokračovať. Aj tento rok sme v náväznosti 

na projekt „Hrad Divín - kroky k záchrane“ zapojili do prác na zachovaní našej dominanty viacerých nezamestnaných 

občanov. Kaţdý kto na hrade bol vidí výsledky. Verím, ţe sa nám uţ v budúcom roku podarí hradné priestory pripraviť 

do stavu, aby spolu so Zichyho kaštieľom vytvorili turisticky atraktívny, kontinuálny celok. Rekonštrukcia interiéru 

kultúrneho domu je vo finále a po drobných úpravách bude dôstojným miestom, aký si občania Divína zaslúţia. Dlhodobé 

problémy súvisiace s nedoplatkami za odber pitnej vody, na ktoré dopláca obec a občania, riešime zavedením odberného 

stojana pitnej vody na ulici Fučíkovej. Nie však všetko sa darí tak, ako by som si predstavoval. Jeden človek, ktorého si 

mimoriadne váţim, povedal, ţe kaţdá minca má dve strany. Po mojich skúsenostiach spojených s učením sa, ako viesť 

obec, ako sa zorientovať v spleti zákonov a ako smerovať všetko v prospech Divínčanov, nemal pravdu. Minca má 

niekedy tri, alebo viac strán. Všetko ani zďaleka nefunguje a nevychádza ako chceme, alebo si mnohokrát naivne 

predstavujeme a ţiadame. Potreba vytvorenia pozemkov pre výstavbu rodinných domov je v Divíne jedna z 

najnástojčivejších. Obrovské mnoţstvo energie vynaloţenej na zámenu pozemkov s Biskupským úradom v Roţňave, 

napriek súhlasnému stanovisku Farskej rady a správcu farnosti neprinieslo očakávané a pre obec akceptovateľné 

výsledky. Potýkame sa s problémami vybudovania kompostoviska, zberného dvora, optického kábla, rekreačnej oblasti, 

odpadového hospodárstva, medziľudských vzťahov, rozpočtu a prognóz do budúcnosti... Komunikácia prostredníctvom 

sociálnych sietí nikdy nenahradí komunikáciu osobnú.  

Dvere pre kaţdého občana Divína sú vţdy otvorené a kaţdý podnet je viac ako potrebný. Dovolím si ,nie 

poţiadať, ale poprosiť“ Divínčanov, aby si našli čas a začali navštevovať zasadnutia obecného zastupiteľstva a spravili si 

svoj vlastný obraz o dianí v našej obci.  

 

Všetkým Vám zo srdca prajem príjemné preţitie Vianoc, veľa zdravia a v Novom roku 2021 len to najlepšie.  
 

Mgr. Pavel Drugda, starosta obce 
 

 
 
   
  LÚČILI SME SA A ZÁROVEŇ ĎAKUJEME 

V októbri, po dvoch rokoch pôsobenia v našej 

farnosti sme sa rozlúčili s pánom kaplánom Martinom 

Trojanom, ktorý bol umiestnený do novej farnosti 

v obci Valaská, kde uţ bude pôsobiť ako farár. A hoci 

mnohí z nás vnímali začiatok jeho pôsobenia moţno 

trochu rozpačito, v priebehu svojej pastorácie si 

dokázal k svojim veriacim nájsť cestu.   

Za všetko ďakujeme a prajeme na novom 

pôsobisku veľa Boţích milostí. 

 V súčasnosti sa uţ na svätej omši stretávame 

s jeho nástupcom Stanislavom Andrekom, ktorý k nám 

prišiel z farnosti v Brezne.  

Vítame ho v našej farnosti a ţeláme mu veľa 

odhodlania a správnych krokov pri vykonávaní svojej 

pastorácie v našej farnosti.             
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                    OSVETOVÉ STREDISKO SPRÁVY KULTÚRNYCH PAMIATOK – DIVÍN 
V ROKU 2020 

 

 Azda ani nie je oblasť v našom ţivote, do ktorej by nezasiahli opatrenia vydané v súvislosti s ochorením Covid 

19. Týmto opatreniam prispôsobujeme nielen súkromný ţivot, ale aj ten pracovný. Tak isto sme sa rôznym opatreniam od 

začiatku pandémie prispôsobovali aj my, zamestnanci OSSKP, čo si mohli všimnúť najmä naši návštevníci pri návšteve 

Zichyho kaštieľa. Dodrţiavaním týchto opatrení sme chceli samozrejme chrániť nielen seba, ale aj návštevníkov múzea 

a kaviarne. Na tento rok bolo plánovaných mnoho tradičných, ale aj nových podujatí. Podarilo sa ich zorganizovať len 

čiastočne. Práve teraz ste mohli zaregistrovať rozdiel medzi tým, keď podujatia v Zichyho kaštieli celoročne „beţia“ 

a beriete ich ako samozrejmosť a stavom keď týchto podujatí značne ubudne. Zároveň muselo upustiť od organizovania 

akcií v priestoroch kaštieľa viacero organizátorov.  Nekonal sa tak Divínsky Boyard, Záhradkárska výstava, Epic Race – 

extrémny prekáţkový beh, Svätohubertská omša, atď...  Od začiatku roka, hoci boli plánované a bolo začaté aj ich 

organizovanie sa tieţ neuskutočnilo niekoľko tradičných akcií, ktoré spoluorganizuje OSSKP a „štartujú“ práve v kaštieli. 

Bolo to napríklad športové podujatie Beh zdravia, porozumenia a nádeje, Cesta rozprávkovým lesom pod divínskym 

hradom, Divínska noc strašidiel a mnohé iné. Neuskutočnila sa ţiaľ ani naša 

tradičná muzeálna akcia „Noc múzeí a gelérií“. A hoci sa podujatie 

neuskutočnilo v plánovanom termíne, sezónna výstava „Krojovaná krása...“ 

bola pre návštevníkov sprístupnená po otvorení múzea od 1. júna do konca 

augusta. Pozrieť ste si ju mohli v rámci komentovanej prehliadky celého 

múzea. Vystavené boli  krojované bábiky z celého Slovenska. K jedným 

z najkrajších určite patrili bábiky v replikách svadobných krojov. Výstava 

krojovaných bábik bola doplnená reálnymi krojmi z oblasti Hontu (Plachtince, 

Príbelce) a z Podpoľania, ako aj ukáţkami tradičných výšiviek týchto 

regiónov a rôznych predmetov dennej potreby.  

Zároveň sme pre návštevníkov rozšírili aj ponuku suvenírov, okrem 

klasických magnetiek ponúkame novinku a to tri druhy pamätných mincí – hrad, kaštieľ a pečať obce. Návštevník si u nás 

môţe vyraziť aj vlastnú mincu – kópiu uhorského dukátu Mateja Korvína. Milovníkom povestí dávame do pozornosti 

stručný bulletin pod názvom „Divínske povesti“, v ktorom nájdete deväť povestí o Divíne. Pre detského návštevníka 

ponúkame tohtoročnú kniţnú novinku „Ja som Milan“ od autorov Róberta a Stanislavy Čemeričkových. Pútavou formou 

oboznamujú detského čitateľa s osudom našej významnej historickej osobnosti M. R. Štefánika.  V tejto sezóne sme 

návštevníkom ponúkali aj regionálne produkty miestnych výrobcov, čím sme radi podporili a v budúcnosti podporíme 

hlavne našich remeselníkov. 

Po uvoľnení opatrení sa počas letných mesiacov na nádvorí kaštieľa predsa len podarilo niekoľko podujatí 

zrealizovať. Uţ začiatkom júla sa naši najmenší mohli zabaviť na hudobno-zábavnom podujatí PACI PAC, ktoré bolo 

doplnené sprievodným programom Divínske tvorivé dielničky. Pre dospelých sa usporiadala séria dvoch hudobných 

vystúpení pod názvom „Revival fest“ a „Revival fest pokračuje...“ V posledný júlový víkend sa na nádvorí kaštieľa 

uskutočnilo kultúrne popoludnie kde sa predstavil folklórny súbor Podpoľanec z Detvy. Pre vedychtivé deti bol 

pripravený pod taktovkou Klubu Amavet Divín deň plný hier, pokusov a zábavy – Malý výskumník. Jedinečným 

podujatím bola súťaţ stavačov „Memoriál Josefa Kadleca“ – 55. ročník. Viac o kultúrnych podujatiach si však prečítate 

v nasledujúcom príspevku.   

 Od septembra a po nastúpení nových protiepidemiologických opatrení nastal znovu útlm kultúry ako takej, a aj 

v Zichyho kaštieli. Hoci komentované prehliadky ostali zachované, aţ do súčasnosti sa ţiadne ďalšie plánované akcie 

nekonali. V tejto chvíli nedokáţeme odhadnúť ďalšiu činnosť našej príspevkovej organizácie z viacerých dôvodov.        

V závere príspevku ţeláme Vám aj nám mnoho trpezlivosti v nadchádzajúcom roku, dobrú imunitu a samozrejme mnoho 

pohody cez blíţiace sa sviatky. 
Kolektív OSSKP-Divín 
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KULTÚRNY DIVÍN 2020 
 
 Váţení čitatelia, v nasledujúcich riadkoch prinášame informácie o kultúrnych podujatiach, ktoré sa podarili 

napriek celkovej nepriaznivej situácii v obci zorganizovať. Fotogalériu z kultúrnych podujatí dopĺňame priebeţne na 

stránke www.divin.sk, ako aj na FB profile – Múzeum histórie obce Divín. Do kultúrneho diania sa zapájajú rôzne 

organizácie, zdruţenia a inštitúcie z našej obce, ale aj mimo nej. Podujatia väčšinou organizujú bezplatne a vo svojom 

voľnom čase. V budúcnosti ich odmeňme aspoň našou hojnejšou účasťou na týchto akciách. Z dôvodu rôznych opatrení 

sa v tomto roku konali kultúrne a športové akcie hlavne v letných mesiacoch. Mohli ste zaregistrovať aj niektoré nové, 

napr. súťaţ, ktorú organizovali naši dobrovoľní hasiči. A hoci to bola po mnohých rokoch ich organizátorská prvotina, 

účasť súťaţiacich, ale aj divákov bola viac ako slušná.  

 

Nový rok 2020 sme začali krásnym ohňostrojom na námestí obce. Nikto z nás si vtedy pri dávaní novoročných 

predsavzatí nemyslel, ţe nás čaká takéto zloţité obdobie. Kalendár kultúrnych podujatí bol plný a tešili sme sa aký pestrý 

rok nás čaká.  

Začiatok roka tradične patrí Divínskemu zabíjačkovému hodovaniu. V sobotu 15.02.2020 sme sa teda zišli v sále 

kultúrneho domu a pri veselej ľudovej hudbe Kandovcov z Mýtnej sme ochutnávali zabíjačkové špeciality od domácich 

mäsiarov. Ako obyčajne, boli fantastické. ĎAKUJEME ! 

Potom však prišlo obdobie kedy sa ţivot nielen v Divíne ale aj na celom Slovensku spomalil, resp. takmer 

zastavil. Prvé plánované podujatie, ktoré sme museli z dôvodu protiepidemiologických nariadení zrušiť, bolo divadelné 

predstavenie Jááánošíík v podaní hriňovských divadelníkov. Veríme však, ţe si toto predstavenie budeme môcť 

v budúcnosti v našej obci ešte pozrieť. Nestavali a neváľali sme „mája“, športovci nebeţali na našom „Behu zdravia, 

porozumenia a nádeje“, neotvárali sme muzeálnu sezónu počas „Noci múzeí a galérií“, deti neabsolvovali svoju „Cestu 

rozprávkovým lesom pod divínskym hradom“ a školáci nedobýjali „Divínsky boyard“. 

Po uvoľnení opatrení a s nádejou uţ pokojnejšieho obdobia sme v júli zorganizovali obľúbené detské 

predstavenie PACI PAC a kamaráti, ktoré bolo doplnené sprievodným podujatím Divínske tvorivé dielničky. O toto milé 

podujatie sa nám postaral Klub Amavet Divín pod dohľadom neúnavnej iniciátorky podobných detských podujatí Mgr. 

Ludmily Štupákovej. A milým prekvapením pod páliacim slnkom bola hojná účasť našich najmenších návštevníkov. 

 

V priebehu dvoch prázdninových mesiacov ste sa mohli zabaviť, zaspievať si a aj zatancovať na dvoch 

hudobných produkciách „Revival fest“ kde nám predstavili svoju revivalovú šou kapely Revival Lucie a Olympic Revival 

z Ostravy. Hity kráľa disco hudby Michala Davida nám predviedol Jan Bartoš zo Ţelezného Brodu. „Revival fest 

pokračuje...“ v auguste a na pódiu v Zichyho kaštieli sa predstavilo hudobné zoskupenie Gott Forever tvorené 

profesionálnymi hudobníkmi, ktorí Vás vo svojej hudobnej show previedli nesmrteľnými melódiami majstra Karla Gotta. 

Následne odštartovali svoju skvelú šou, nám uţ dobre známe zoskupenie – rokoví Kabáti z Liptovského Mikuláša. 

Veríme, ţe  návštevníci, ktorí sa tejto niekoľko hodinovej hudobnej nádielky zúčastnili odchádzali domov neskoro v noci 

s dobrou náladou.  
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Skromnejšou náhradou za Slávnosti pod divínskym hradom bolo kultúrne popoludnie, ktoré bolo pre 

návštevníkov pripravené na nádvorí Zichyho kaštieľa v poslednú júlovú sobotu. Členovia klubu AMAVET Divín 

v spolupráci s JASIV, občianskym zdruţením, pripravili pre rodiny s deťmi podujatie s názvom „Malý výskumník“, na 

ktorom bola takmer stovka chemických aj fyzikálnych pokusov. Návštevníci si mohli vyskúšať, ako sa cíti telo vo vákuu, 

ako sa pracuje s 3D tlačou. Deti si mohli vyrobiť sliz či tekutý piesok, nechýbali ani konštruktívne stavebnice, plazma či 

stroboskop. . So svojimi ratolesťami sa zabavili aj ich rodičia. Svoje umenie následne predviedol folklórny ľudový súbor 

Podpoľanec z Detvy a bodku za ich vystúpením nám predviedol náš miestny folklorista Majo Kováčik . Do tanca a do 

noci nám potom vyhrávala verejnosti dobre známa kapela Impulz. Nedeľa uţ mala duchovný charakter, nakoľko sa pri 

kaplnke pod hradom konala tradičná odpustová Slávnosť sv. Anny 

 

Začiatkom augusta sa na nádvorí kaštieľa odovzdávali ceny 

pretekárom v diaľkovom plávaní a zároveň štartoval VI. ročník 

extrémneho triatlonového podujatia Triathlon Attack. Na štart 

sa postavil aj známy reprezentant SR Richard Varga a svojou 

návštevou potešila aj bývala slovenská plavkyňa Martina 

Moravcová. Kvôli vypustenej priehrade Ruţiná sa štartovalo 

z blízkej vodnej nádrţe Ľuboreč. Trasa bola uţ ďalej klasická, 

cyklistická trasa mala 139 km a následný beh 23 km s cieľom 

na Srdiečku. Podujatie malo aj svoju duatlonovú verziu – 

cyklistika, beh a zaujímavou novinkou bol Bike Attack, kde sa 

pretekári hodnotili len v cyklistickej časti. Všetkým 

zúčastneným športovcom patrí naša veľká poklona za výkony, 

ktoré dosiahli a stále dosahujú. Tešíme sa o rok.  
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Milovníkov historických a retro vozidiel určite  potešil 

zraz veteránov Fiat, ktorých cesta viedla aj cez našu obec. 

Uvidieť ste si ich mohli na nádvorí kaštieľa, ako aj na 

priľahlom parkovisku. A bolo sa veru, na čo pozerať. 

Posledným sezónnym a verejnosti prístupným 

podujatím bola uţ známa „Bodka za prázdninami – Deň 

hlavolamov a spoločenských hier“. V poslednú augustovú 

sobotu predviedli divadelníci z prešovského Divadla na doske 

pre malých i veľkých, veselú klauniádu Cesta okolo sveta, 

alebo zachráňme Ruţenku. Klub AMAVET Divín znovu 

v spolupráci s JASIV, občianskym zdruţením si v tento deň 

pre návštevníkov pripravil mnoţstvo hlavolamov, 

spoločenských hier a iných prekvapení, nad ktorými si hlavu lámali nielen deti, ale aj ich rodičia  Nechýbala ani 

cukrová vata a obľúbené zvieratká z balónikov. V rámci tohto podujatia klub Amavet udelil aj titul „Animátor roka“ 

piatim našim dobrovoľníkom, ktorí pravidelne pomáhajú pri kultúrnych podujatiach určených pre deti a mládeţ.  

 

Druhý septembrový víkend organizovala Poľovnícka samospráva 

Novohradu v našej obci jedinečné podujatie „Memoriál Josefa Kadleca“ 

55. ročník. Išlo o vrcholové všestranné skúšky stavačov so zadávaním 

titulu Všestranný víťaz SR. A hoci sa samotné súťaţenie odohrávalo 

v revíroch troch obcí – Divín, Tomášovce a Veľká Ves, otvárací 

ceremoniál a vyhlasovanie výsledkov sa uskutočnilo na nádvorí Zichyho 

kaštieľa. V rámci tohto podujatia novohradskí poľovníci odhalili 

v kaštieli aj pamätnú tabuľu Josefovi Kadlecovi, ktorý sa pričinil 

o rozvoj poľovníckej kynológie na Slovensku. 

Následné opatrenia prinútili organizátorov zrušiť uţ pripravené 

podujatia. Pestovatelia nevystavovali plody svojej práce na 

Záhradkárskej výstave, neuskutočnil sa jedinečný a inovatívny 

prekáţkový beh Epic Race, nebáli sme sa počas Divínskej noci strašidiel, nekonala sa Svätohubertská omša, po ktorej 

poľovníci vystavovali očiam verejnosti svoje trofeje a tieţ na nádvorie kaštieľa neprišiel Mikuláš. Svoje plánované 

podujatia zrušili zároveň aj ostatné záujmové zdruţenia v obci. Veríme však, ţe situácia sa postupne zlepší a v budúcej 

sezóne znovu naskočíme na náš pomyselný „kultúrny vlak, ba priam rýchlik“        

Váţení organizátori, dobrovoľníci, pomocníci a všetci ostatní nadšenci kultúry a športu. Napriek všetkým 

komplikáciám, ktorými neustále prechádzate si nájdete čas a venujete sa prípravám podujatí, zháňate financie – 

mnohokrát skutočne „varíte z vody“, stretávate sa s neochotu a aj tak to nevzdáte a pripravíte si pre nás mnoţstvo 

rôznorodých podujatí, pričom myslíte na všetky vekové kategórie. Ste ozaj krásnym príkladom záujmu o toho druhého, 

čo v dnešnej dobe nie je aţ taká samozrejmosť. Vďaka VÁM môţe obec Divín ponúknuť svojim obyvateľom, ale aj 

ostatným návštevníkom pestrú paletu kultúrnych a športových podujatí.   

A ZA TO VŠETKO VÁM ĎAKUJEME                                                                 
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„Najväčšie dary, ktoré môţeme dať našim deťom, sú korene zodpovednosti a 

krídla nezávislosti.“ 

  
Rok s rokom sa schádza a k ich pomyselnému podaniu si štafetových kolíkov 

predstavujúcich nezastaviteľný kolobeh ţivota chýba skutočne veľmi málo dní. Je tu  čas 

hodnotenia, bilancovania, ale i spomienok na preţité situácie a podujatia v práve 

končiacom sa roku. Na stránkach DIVÍNČANa – zvestí spod divínskeho hradu Vám teda 

milí čitatelia, ktorí sa k týmto riadkom dostanete, prinášame zvesti o aktivitách 

a činnostiach miestneho klubu AMAVET DIVÍN.  

 

AMAVET-kto vlastne sme? 

AMAVET – Asociácia, pre mládeţ, vedu a techniku pôsobí na Slovensku od roku 1990 ako občianske zdruţenie, ktoré 

vytvára podmienky pre nádejných mladých vedcov. Pomáha napĺňať predstavy ţiakom i študentom a v aktívnej 

spolupráci s pedagógmi a rodičmi má za cieľ viesť deti a mládeţ k zmysluplnému tráveniu voľného času. Svoje 

zastúpenie má prostredníctvom miestnych klubov AMAVETu po celom Slovensku. Tieto kluby tvoria zväčša 

dobrovoľníci a miestni aktivisti. 

V našej obci vznikol miestny klub AMAVET pred tromi rokmi (2017) pri Základnej škole Divín. Dnes má viac ako 50 

členov, dobrovoľníkov, hlavne z radov detí a mladých ľudí. Spája ich nadšenie, tvorivosť a snaha niečo dokázať. 

Pravidelne sa aktivizujú pri všetkých akciách organizované nielen našim klubom, ale i inými organizáciami v obci. 

Charakterizuje ich odhodlanosť, zodpovednosť, umenie rozdávať  lásku, čas a najmä nemať strach z práce, ktorá ich čaká. 

Sú obetaví a ochotní pomáhať. Súčasne svojím prístupom k povinnostiam sa staršie deti stávajú  príkladom mladším 

kamarátom, vzájomne sa učia, podporujú a odovzdávajú si svoje poznatky a skúsenosti.  

Zdobí ich záujem o spoločné ciele a usilovnosť, namiesto vynášania súdov a kritiky. Nesťaţujú sa, pokiaľ sa niečo 

nedarí. Zbytočné a prázdne slová nahrádzajú skutočnými činmi a  nestrácajú čas negatívnymi myšlienkami a otázkami: 

„Prečo sa to nedá?“, ale hľadajú spôsoby ako sa to dá. 

 

„Prekáţky nás nemôţu zlomiť. Kaţdá prekáţka vyţaduje len veľkú dávku odvahy.“ 

Rok 2020 bol pre nás všetkých bez rozdielu rokom špecifickým a nesmierne ťaţkým. Vznik a dopady pandemickej 

situácie spojenej so šírením vírusu COVID 19 priniesli rôzne reštrikčné opatrenia a obmedzenia hlavne v súvislosti 

s organizáciou rôznych spoločenských podujatí. Teda podujatí, kde sa stretávajú ľudia, venujúci sa spoločným aktivitám. 

Vzniknutá situácia sa samozrejme dotkla i plánovaných aktivít nášho Klubu AMAVET. Relatívne pokojné leto 

s uvoľnenými podmienkami pre organizáciu rôznych podujatí nám vytvorilo priestor na prípravu a realizáciu týchto 

aktivít: Tvorivé dielne, Deň hlavolamov, Bodka za prázdninami, Deň vedy, či Malý výskumník.   

Tomu však predchádzala dlhá príprava predstavujúca mnoho mravčích krôčikov, potrebných k dosiahnutiu ţelaného 

efektu a výstupu. Ako vţdy a všade, nenahraditeľnú úlohu zohrávajú financie. Začiatkom roka sme vypracovali 4 

tematické projekty, ktoré sme predloţili na centrálu AMAVETu a spolu s inými dotáciami od Ministerstva školstva, vedy 

a výskumu SR sa nám pre tento rok podarilo získať vo forme dotácií takmer 4 000 Eur. I touto cestou našim 

poskytovateľom vyslovujeme slová vďaky. Získané prostriedky sme pouţili na nákup materiálu podporujúceho  rozvoj 

mládeţe v oblasti vedy a techniky. Tento materiál  bol následne spotrebovaný pri organizácii spoločenských podujatí v 

našej obci, ktoré boli určené pre deti a mládeţ.  

Rok 2020 vyţadoval od kaţdého z nás veľkú mierku kreativity a odhodlania. 

Mnohé plány sme museli zrušiť, niektoré akcie a podujatia vynechať, preloţiť či 

celkom pozmeniť. No i napriek tomu sme sa nevzdali a sme presvedčení, ţe sme pre 

mnohých z vás v spolupráci s Obcou Divín a Osvetovým strediskom správy 

kultúrnych pamiatok v Divíne pripravili z tohto pohľadu celkom zaujímavý rok.   

 

Od srdca vyslovené „ĎAKUJEM“ je viac ako nesrdečne poskytnuté peniaze 

Naše poďakovanie patrí predovšetkým ZŠ Divín za participáciu a podporu pri 

realizácii našich podujatí. JASIV, občianskemu zdruţeniu ďakujeme za materiálnu 

a technickú podporu a pomoc pri kaţdom podujatí, čo výrazne prispelo k zvýšeniu ich 

úrovne. Nikdy nám zo strany JASIV, občianskeho zdruţenia nebola odmietnutá 

pomoc, čo si v dnešnej uponáhľanej dobe nesmierne váţime. Finančne náš klub 

podporuje spoločnosť RADEN s.r.o., ktorá nám vţdy, keď sme to najviac potrebovali, 

podala  pomocnú ruku a Obec Divín, ktorá nám v tomto roku pomohla 

s organizačným a materiálnym zabezpečením týchto akcií. 
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A v neposlednom rade srdečné ĎAKUJEM vyslovujeme našim vţdy ochotným animátorom, pomocníkom 

a aktivistom, bez ktorých by naša činnosť nemala ţiadny zmysel. Sú to práve tí, čo za kaţdého počasia stoja na 

stanoviskách vţdy pripravení pomôcť, dať, ukázať, vyrobiť. Niekedy odchádzajú zalepení od cukrovej vaty, inokedy s 

mozoľmi na rukách od stoviek vyrobených zvieratiek z balónikov či mokrí od letnej prehánky. Ale vţdy s novou energiou 

sú ochotní znova a znova prísť, keď treba. A to vţdy a za kaţdých okolností bez nároku na odmenu, iba za nápoj 

a občerstvenie.  

 

Malé ocenenie pre veľkých ľudí 

Ako sme uţ popísali vyššie, aktivity, práca 

a poslanie nášho klubu sú zaloţené najmä na ochote 

mladých ľudí, ktorí si aj napriek prázdninám, vlastným 

záujmom a iným plánom, vţdy ochotne vedia nájsť čas 

na činnosť klubu a pomoc pri jednotlivých podujatiach.   

Prvý krát počas trojročnej histórie nášho Klubu 

AMAVET Divín sme sa rozhodli udeliť ocenenie  za 

predchádzajúcu doterajšiu spoluprácu našim 

najvernejším a najobetavejším členom. Titul 

ANIMÁTOR ROKA 2020 za ich dlhoročný prínos do 

voľnočasových podujatí v rámci činnosti klubu získali 

títo piati animátori: Dominika Mitterová, Monika 

Samašová , Renáta  Budáčová , Lukáš Štupák  a Jakub 

Štupák. 

Čas neúprosne letí, rok s rokom sa strieda, vţdy 

v septembri si v rýchlosti uvedomíme, ako rýchlo 

prešlo kaţdé leto. A nezastaviteľne sme rok čo rok starší. Menia sa nám záujmy, priority či ciele v našom smerovaní. 

Mnohí z vás si isto pamätajú na prvý Rozprávkový les alebo Tvorivé dielne. Je tomu uţ takmer 10 rokov. S hrdosťou 

môţem povedať, ţe od tej doby naši ocenení animátori nechýbali na ţiadnom podujatí podobného charakteru. Nikdy 

nerátali hodiny a námahu, ktoré s nimi súviseli. Veríme, ţe  tohtoročné ocenenia sú základom peknej kaţdoročnej tradície 

a s hrdosťou a vďakou budeme môcť kaţdý rok vysloviť podobné uznania aj druhým mladým dobrovoľníkom. 

 

AMAVET nie sú len spoločenské podujatia 

Okrem vytvárania priestoru pre neformálne vzdelávanie detí a mládeţe vo 

veku do 30 rokov prostredníctvom popularizačno-náučných podujatí Klub 

AMAVET Divín vytvára podmienky pre nádejných mladých vedcov a dáva 

priestor talentovaným a tvorivým ţiakom v oblasti vedy a techniky. Zaoberáme 

sa aj prípravou ţiakov na prestíţne vedecké súťaţe v ich vekových kategóriách. 

Aj v roku 2020 sa nám podarilo získať 3. miesto v Junior internet cup s 

grafickým dizajnom, ako aj ocenenie v celoslovenskej súťaţi Festival 4 ţivlov. V 

krajskom kole ţiačky ZŠ Divín získali so svojím vedeckým projektom 1. miesto 

a postúpili do celoslovenského kola FvaT-festivalu vedy a techniky určeného 

najmä stredným školám. Ich práca : Vplyv rôznych typov osvetlenia na rast 

Lactussa sativa oslovil nielen porotu, ale aj ministra školstva. Zároveň sa naše 

ţiačky zúčastnili na zaujímavom projekte Festival vedy a techniky – online formou. Z technických príčin ho absolvovali 

v priestoroch Zichyho kaštieľa, kde sú členovia klubu Amavet vţdy vítaní.  

Rok 2020 kráča smelo a nezlomne k svojmu koncu. Či bol úspešný, musí povedať kaţdý za seba. My sme ho zvládli 

v rámci svojich moţností. Áno, vieme, ţe máme i neprajníkov, kritikov a rôznych krikľúňov, ktorí radšej z diaľky 

kritizujú a ohovárajú, či komentujú ako by to urobili lepšie a krajšie. No zatiaľ za nimi nič nevidíme. My sa však 

konštruktívnej kritike a pripomienkam nebránime, skôr naopak. Radi privítame nové nápady a hlavne priloţenie „rúk 

týchto hláv“ k spoločnému dielu. To je predsa našim cieľom – robiť veci spoločne a dobre. 

Na druhej strane sme otvorení spolupráci s kaţdým, kto chce akýmkoľvek aktívnym spôsobom participovať na našich 

podujatiach, či uţ z radov dospelých obyvateľov, detí či mládeţe, ale aj poslancov obecného zastupiteľstva či 

zamestnancov obce. Tieto akcie, ktoré Klub AMAVET Divín pripravuje, nepripravuje pre seba, ale pre naše deti, mládeţ 

a často krát sú ich účastníci i dospelí. Robíme to pre nás všetkých, spoločne. 

Rok 2020 sa pomaly končí. Veríme, ţe  nastávajúci rok  bude pre nás ľahší, hlavne zdravší a opäť sa budeme môcť 

stretávať v tvárou v tvár, snáď aj bez rúšok, a spoločne preţívať radosť z úsmevu tých, ktorých sme chceli potešiť.  

A na záver? Moţno slová od Josepha Jouberta. ktoré hovoria za všetko: „Deti viac potrebujú vzory ako kritiku.“  

Mgr. Ludmila Štupáková, vedúca klubu  
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         Z činnosti Denného centra a Jednoty dôchodcov Slovenska v Divíne 
  
Rok 2020 z dôvodu pandémie COVID 19 nebol na 

stretnutia a oslavy s väčším počtom osôb vhodný. 

Obmedzenia z dôvodu pandémie zasiahlo aj do aktivít 

našich seniorov. Pripravenú výročnú členskú schôdzu 

s fašiangovým posedením sme museli zrušiť i napriek 

rozoslaným pozvánkam. Zorganizovať sme ju mohli aţ 

počas uvolnenia hygienických opatrení v letnom období, 

v priestoroch nádvoria Zichyho kaštieľa za účasti veľkého 

počtu našich členov.  Naši seniori sa potešili aj stretnutiu 

pri tradičnom veselom posedení pri guľáši. Činnosť 

v priestoroch denného centra bola obmedzená len na 

stretnutia s menším počtom seniorov. V období uvoľnených 

opatrení sa stretávali pri nácvikoch a posedeniach členovia 

spevokolu Javor. Pripravované regionálne prehliadky 

speváckych zborov, ktorých sa mali zúčastniť boli tieţ zrušené. Sprísnené nariadenia vlády nám zabránili zorganizovať 

kaţdoročnú výstavu ovocia a zeleniny, a tieţ stretnutie seniorov pri príleţitosti Mesiaca úcty k starším.  

Vírus COVID 19 prekazil mnoţstvo našich plánov, ale aj pripravovaných stretnutí. Častejšie počuť obavy 

o zdravie seniorov, prosby, odporúčania a príkazy k zodpovednému správaniu a izolácii. Spoločenský ţivot sa obmedzil na 

minimum, ale napriek tomu nestrácame svoj ţivotný optimizmus. 

Anna Sarvašová, predsedníčka JDS Divín 

Mária Strečková, vedúca DC 

 

                                             OBECNÁ KNIŢNICA V DIVÍNE  

V obecnej kronike na strane 58 je napísaná veta, ţe „uţ od čias rakúsko-uhorskej monarchie bola obecná 

kniţnica pomerne dobre usporiadaná“. V uchovaných dokumentoch sa nachádzajú zmienky, ţe kniţnica plnila 

vzdelávaciu funkciu uţ pred rokom 1925, o čom svedčia zachované archívne dokumenty – prírastkový zoznam. 

V súčasnoti majú návštevníci k dispozícií 12 121 kniţničných jednotiek, z toho odborná dospelí – 2 942, krásna dospelí – 

7 203, odborná pre deti 460, krásna pre deti 1 516, počet titulov dochádzajúcich periodík 2. Vypoţičaných bolo 768 kníh 

od 375 návštevníkov, ako sa uvádza v Zápise pracovníčky Novohradskej kniţnice Lučenec zo dňa 23.9.2020. Z rozpočtu 

obce bol v roku 2020 vyčlenený príspevok na nákup kníh vo výške 1 200 €. Od začiatku roka 2020 bolo zakúpených 85 

ks nových kníh, darom 20.  

  Plánované podujatia s deťmi Materskej škôlky boli zrušené z dôvodu opatrení COVID 19, z tohto  dôvodu bola 

Obecná kniţnica pre verejnosť dlhší čas zatvorená. 

Výpožičné dni a hodiny:  PONDELOK, STREDA, PIATOK   13.00 – 17.00 hod. 

Kontakt: 047/ 43 77 651                                                    Mgr. Emília Strečková, knihovníčka obecnej kniţnice 
 

GALÉRIA BLOOM 2019 – NEBOJTE SA UMENIA 

 
Občianske zdruţenie Bloom art 

prevádzkujúce galériu Bloom v Divíne 

v roku 2020 zorganizovalo niekoľko 

umeleckých podujatí, avšak v menšom 

počte, ako bolo pôvodne plánované. 

Z dôvodu protiepidemiologických opatrení 

sa nekonala ani naša tradičná akcia – 6. Medzinárodné maliarske 

sympózium Divín 2020. Pre milovníkov výtvarného umenia bola 

v letných mesiacoch prístupná výstava diel výnimočného 

a všestranne zaloţeného umelca Igora Cvacha, pod názvom ...of MY 

HEART. V auguste sme zrealizovali výstavu miestnej verejnosti uţ 

známeho maďarského výtvarníka Gyorgyho Salamona, ktorá je pre 

verejnosť otvorená do konca tohto roka.     

 
 

Marián Kompánek, Bloom art, o.z.                      Gyorgy Salamon - Divín 
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KLUB SLOVENSKÝCH TURISTOV JAVOR  DIVÍN v roku 2020 
 

 KST Javor Divín rok 2020 začal tradičným uţ 40. Novoročným výstupom na najvyšší vrch 

okresu Lučenec Javor, na ktorom sa stretli turisti a milovníci prírody zo širokého okolia. Naši členovia 

sa zúčastnili aj ďalších zimných akcií ako Trojkráľový výstup na Prievratok z Mýtnej, Prechod k 

Prameňu Ipľa nad Látkami, Zimný výstup na Striebornú. 

 Vo februári sme zorganizovali tradičné „Putovanie s Dorotou na Uhliarsko“, na ktoré  prišlo 

na našu radosť aj veľa detí. Na vrchu Uhliarsko po prejdení poľovníckeho chodníka okolo 400 ročného gaštana nad 

Vinicami, sme vďaka nádhernému počasiu zaţili pohodu s výhľadmi na široké okolie.                                (Salgó)              

Po vynútenej dvojmesačnej prestávke a opätovnom 

povolení spoločných akcií sme opäť nechýbali na 

turistických akciách usporiadaných okolitými klubmi: 

Podkrivánskej 60-ke, Haličskej 25-ke, Sklárskom chodníku 

okolo Dolnej Bzovej, Hviezdicovom výstupe na Sedem 

chotárov, Timravinom chodníku nad Polichnom a 45. 

Prechodom Cerovou vrchovinou (tento rok z Hajnáčky cez 

Ragač).V júni náš klub zorganizoval Vychádzku za 

svätojánskymi muškami, ţiaľ tento rok pre daţdivé počasie 

sme sa prešli nočným lesom bez spoločnosti samotných 

mušiek. 

 Prvú septembrovú sobotu sme zorganizovali uţ 36. 

ročník Divínskej 40-ky. Okrem tradičnej pešej 20, 30 a 40 

kilometrovej trasy, bola aj obľúbená miestna trasa po menej 

známych lesných cestách a chodníkoch zo sprievodcom. 

Prvýkrát sme okrem trasy pre MTB bicykle, vytýčili aj 60 

km trasu s prevýšením viac ako 1000 m pre cestné bicykle. 

Pred samotnou 40-kou sme na brigáde očistili a znovu 

natreli turistický prístrešok na vrchole Javora, ktorý postavili naši členovia v roku 2016. V septembri sme absolvovali aj 

vychádzku smrekovým lesom ku prameňu Ipľa vo Veporských vrchoch. 

 Okrem túr sa aktívne zúčastňujeme značkovania turistických chodníkov v našom regióne. Tento rok sme v júni 

obnovovali značenie v okolí Látok a v septembri nad Utekáčom k Ţeleznej bráne. Na Javore bola tieţ tesne pod vrcholom 

presunutá modrá značka pod kolmé sopečné bralo, ktoré mnohí z nás doteraz nepoznali, keďţe pôvodná trasa išla ponad 

bralo. 

 

 Od októbra sme ţiaľ hromadné akcie museli zrušiť. Dúfame však, ţe čoskoro budeme opäť môcť privítať 

aktívnych, ako aj sviatočných milovníkov pohybu v prírode z Divína a širokého okolia, na nami organizovaných 

turistických akciách a vychádzkach. O týchto akciách budeme informovať na našej nástenke a tieţ vo facebookovej 

skupine KST Javor Divín. 

                                                                                                                               Pavol Kubiš, predseda KST Javor Divín 

               

 

(Uhliarsko)        (Hajnáčka) 
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LUKOSTRELECKÁ  SEZÓNA 2020 
 

Máme za sebou sezónu 2020, ktorá bola ochudobnená o viaceré naplánované lukostrelecké 

súťaţe. Naši skalní reprezentanti sa hneď vo februári stihli zúčastniť medzinárodných halových 

Majstrovstiev SR 3D, poriadaných členským klubom SLA. Súperili sme s kvalitnou konkurenciou z Rakúska, Česka a 

Maďarska. Daniela Kubišová – BB ţeny skončila na 4.mieste, hoci na zisk bronzovej medaily jej chýbali len 2 body. 

Situáciu potom skomplikovali Covid opatrenia a SP 3D sme začínali 4.kolom na Myjave, keďţe prvé 3 kolá boli 

odloţené.  

Na tomto kole bola naša lukostrelkyňa Daniela Kubišová, TRRB a BB ţeny ocenená plaketou za výsledky 

získané na MMSR v histórii 3D-lukostreľby za obdobie r. 2005-2020 ako 2.najlepší lukostrelec so 6 zlatými,  

2 striebornými a 1 bronzovou medailou. Prvé majstrovstvá Slovenska absolvovala v roku 2009. 

 

Divínsku 3D-lukostreleckú súťaţ sa nepodarilo uskutočniť ani v náhradnom termíne. 

Teší nás ale, ţe sa konalo 7 kôl SP 3D (z ôsmich) a MMSR 3D 2020. Na týchto podujatiach sme ako klub uspeli, pretoţe 

všetci štartujúci členovia získali cenné pódiové umiestnenia. 

Výsledky sú nasledovné: 

 

MMSR 3D halové HDH IAA, Nitra 

Daniela Kubišová, BB ţeny – 4.miesto v silnej medzinárodnej konkurencii 

 

Slovenský pohár SP 3D (7 kôl) 

Pavol Šulek, TRRB deti – 1.miesto a víťaz Pohára 

Daniela Kubišová, BB ţeny – 1.miesto a víťazka Pohára 

Ján Čeman, BB veteráni – 2. miesto 

 

Medzinárodné MSR 3D, Dechtice 

Pavol Šulek, TRRB deti – Majster SR   

Daniela Kubišová, BB ţeny – Majsterka SR 

Ján Čeman, BB veteráni – bronz za 3.miesto.  

 

Ďakujeme im za reprezentáciu v 3D-lukostreleckom športe a prajeme radosť 

z lukostreľby i všetkým ostatným. 

Viac sa o nás a našich úspechoch dočítate na facebookovej stránke v skupine 

Lukostrelci Divín: 

https://www.facebook.com/groups/81267027713/?ref=bookmarks 

 

                                                                  Výbor Lukostreleckého klubu Divín 
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DOBROVOĽNÝ HASIČSKÝ ZBOR Divín 

Dobrovoľný hasičský zbor v Divíne píše svoju históriu uţ od roku 1922. Za toto obdobie sa členovia zúčastnili na 

mnohých zásahoch, či uţ pri hasení poţiarov, rôznych kalamitách, alebo záplavách. Jeho členovia vykonávajú činnosti, 

ktoré mu ukladá zákon č. 314/2001 Z.z. o ochrane pred poţiarmi. Popri týchto aktivitách nás môţete registrovať aj pri 

organizácii rôznych kultúrno - spoločenských udalostí, ktoré sa v obci organizujú. Len na prelomoch rokov 2019/2020 

sme zasahovali pri hasení poţiarov 6x. Tieto poţiare vznikajú väčšinou z dôvodu neopatrnej manipulácie s otvoreným 

ohňom. Pri likvidácii poţiarov úzko spolupracujeme s DHZ Ruţiná, Dobroč a Tuhár, ako aj s Hasičským a záchranným 

zborom z Lučenca. Celkovo sme vykonali 15 výjazdov. Okrem poţiarov to boli hlavne výjazdy k čerpaniu vody z pivníc 

a studní pri prívalových daţďoch, ako aj čistenie vodného rezervoáru pitnej vody. Naposledy sme sa zúčastnili pri 

celoplošnom testovaní obyvateľov na Covid 19. Na všetkých týchto výjazdoch sa zúčastňujeme dobrovoľne, bezodplatne 

a v rámci svojho voľného času. Z tohto dôvodu sa aj stretávame a organizujeme rôzne cvičenia, aby sme dokázali majetok 

a ţivoty obyvateľov ochrániť rovnako ako profesionálni hasiči. 

Členskú základňu nášho DHZ Divín tvorí 31 členov, z toho 5 ţien. Pre oboznámenie niektorých vymenujeme: 

Imre Milan st., Karlík Vladimír, Majdák Ján, Strečko Juraj, Ţilka Jozef, Strečko Ján, Hanáková Anna, Lantová Jana, 

Majoroš Jozef, Marko Juraj, Strečko Jozef, Vyletelová Milena a ďalší... 

V súčasnosti funguje výbor DHZ v tomto zloţení: predseda – Ľubomír Bariak, veliteľ – Milan Machava, tajomník 

– Peter Machava, preventivár – Juraj Sýkora, referent mládeţe – Róbert Mišík, strojník – Dominik Miţúr, hospodár – 

Radoslav Bolla, členovia výboru – Peter Marko, Miroslav Líška, Juraj Strečko a Jozef Strečko. 

 

Po 27 rokoch sme sa rozhodli usporiadať 

hasičskú súťaţ, ktorá bola pomenovaná na počesť 

dlhoročného veliteľa „Memoriál Františka Vyletela“ – 

nultý ročník. Súťaţ sa konala v areáli futbalového 

ihriska a zúčastnilo sa jej 15 druţstiev z troch okresov – 

Lučenec, Poltár a Rimavská Sobota. Súťaţilo sa v troch 

kategóriách: ţeny, muţi do 1500 cm
3
 a muţi nad 1500 

cm
3
. Víťazmi v jednotlivých kategóriách sa stali: 

kategória ţien – DHZ Kruţno, muţi do 1500 cm3 DHZ 

Čamovce a muţi nad 1500 m3 DHZ Poltár. Aby sa súťaţ 

mohla uskutočniť bolo potrebné ju podporiť aj 

materiálne. Sponzorom aj touto cestou ĎAKUJEME. Sú 

to: Obecný úrad Divín, Supravia Lučenec, Autosport 

Szilágyi, Fresh – bratia Klimentovci, Hostinec – Simona 

Fridrichová, Zmrzlina Divín – Milan Machava, Daniel 

Vatrt, Slatinský chlieb, J + T Reklamné štúdio Lukáš Paľko a Poľovnícke zdruţenie Divín. Podujatie ozvučil Tóno Ţilka 

a moderoval miestny moderátor Lacko Vician za čo im tieţ ĎAKUJEME  Členovia DHZ Divín sa tieţ zúčastnili súťaţí 

organizovaných v susedných obciach a to v Ruţinej na „Memoriáli Jozefa Fajčíka“ a v Mýtnej v súťaţi o „Putovný pohár 

starostky obce“. 

 

V tomto roku bolo Ministerstvom vnútra SR nášmu hasičskému zboru pridelené zásahové vozidlo Iveco Daily. 

Zároveň od tohto ministerstva dostávame kaţdoročne finančný príspevok, ktorý je pouţitý na dovybavenie výstrojných 

súčiastok. Vnímame to ako významnú  podporu, ktorú pri našej dobrovoľnej práci potrebujeme.  

Členov nášho DHZ však mrzí stále nedokončená 

budova Poţiarnej zbrojnice. Nemáme tak potrebný priestor 

na uskladnenie pridelenej výstrojnej techniky. Zároveň sa 

nevieme stretávať s deťmi, ktoré by sme chceli viesť 

v našich stopách – dobrovoľných hasičov.   

Na záver chcem vysloviť poďakovanie všetkým 

členom Dobrovoľného hasičského zboru v Divíne a popriať 

im, ako aj všetkým obyvateľom nasledujúci rok bez poţiarov, 

nehôd a kalamít. 

 

Milan Machava - veliteľ DHZ 

Peter Machava - tajomník 
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ZO ŢIVOTA MATERSKEJ ŠKOLY V ROKU 2020 
 

Uplynulý rok bol pre všetkých veľmi náročný. Tieţ pre deti materskej školy, ktoré sa nemohli stretávať a hrať  

s kamarátmi, nemohli nadobúdať nové vedomosti a zručnosti a prišli tak o veľa krásnych spoločných podujatí, ktorými sa 

radi prezentujú pred verejnosťou v obci. 

 

V júni – v závere školského roku 

aspoň deti, ktoré v jeseni 

nastúpili do základnej školy, mali 

moţnosť  rozlúčiť sa 

s kamarátmi, svojimi pani 

učiteľkami a materskou školou. 

Piesňami, básničkami, krátkym 

programom a spoločným 

rozlúčkovým tablom si 

pripomenuli, čo všetko sa 

v škôlke naučili a aké pekné 

spomienky si odnesú vo svojich 

srdiečkach. 

       Nový školský rok 2020/2021 

sme teda začali plní očakávaní.  

Čas letných mesiacov sme vyuţili 

opäť na skrášlenie a obnovu našej 

materskej školy. V triedach boli 

vymenené nové podlahové krytiny a celoplošné koberce, 

ktoré zútulnili priestor a najmä ho farebne rozţiarili. Na 

školskom dvore boli doplnené hracie komponenty ako 

detský pohyblivý lezecký mostík, nové drevené 

konštrukcie na hojdačky a drevené detské lavičky 

lemujúce košatú školskú vŕbu. 

       Nasledujúci rok bude pre materské školy prelomový 

z hľadiska výchovno – vzdelávacieho procesu, kedy sa od 

septembra 2021 stane predškolská dochádzka povinná pre 

5 ročné deti. Preto s radosťou očakávame realizáciu 

projektu „Rekonštrukcia a zvýšenie kapacity Materskej 

školy Divín“, podporeného zo štrukturálnych fondov EÚ – 

integrovaného regionálneho operačného programu. 

Uvedený projekt zahŕňa nadstavbu časti budovy na 

hospodárskom pavilóne v rámci zvýšenia kapacít MŠ 

o jednu triedu a zateplenie stien hlavnej budovy, opravu 

strechy a fasády hlavnej budovy.  

V rámci výchovno – vzdelávacieho procesu nás čakajú 

tieţ mnohé zmeny, ktoré snáď v spolupráci s rodičmi, ako 

aj so zriaďovateľom zvládneme čo najlepšie – v mene 

detí.  

       Je ešte mnoho potrebných zásahov, opráv či 

rekonštrukcií, ktoré si naše deti bezpochyby zaslúţia. Je 

ich uţ mnoho, ktoré sú naplánované a prichystané na 

realizáciu. Verím, ţe v tomto duchu budeme s vedením 

obce pokračovať v obnovách samotnej budovy MŠ ako aj areálu. 

Bol to veru rok náročný, ale v istom ohľade aj zaujímavý. Preveril medziľudské vzťahy, áno, aj medzi deťmi. Snáď nás 

mal aj niečo nové naučiť. Niečo, čo moţno spríjemní aj tohtoročné sviatky lásky a pokoja. 

V mene kolektívu a detí MŠ Divín chceme preto  všetkým popriať krásne Vianoce, naplnené šťastnými chvíľami 

s najbliţšími, radosťou a ľudským teplom, aby v nás pretrvalo po celý ďalší rok, aby sme ho zvládli čo najlepšie. 

 

  qweruihjkd   Petra Fízelová, riaditeľka MŠ Divín     jlaksjdhfue              
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            Rok 2020 na Základnej škole Divín 

 
Čas neúprosne beţí, starý rok si uţ pomaličky podáva ruky s novým a  kaţdý z nás sa uţ 

teší na najkrajšie sviatky roka Vianoce. 

Rok 2020 môţeme označiť aj na našej škole ako veľmi špecifický. Nebol to taký obyčajný rok, 

ako  ho poznáme. Naše ţivoty ovplyvnila mimoriadna situácia spôsobená šírením pandémie COVID-19 a vystavila nás 

veľkým skúškam. Keď sme 13.marca zatvárali školu, nikto netušil, čo nás čaká. Vedeli sme asi toľko, ţe beţné prezenčné 

vzdelávanie sa na minimálne nasledujúce dva týţdne zmení na dištančné prostredníctvom aplikácie EduPage. Okrem 

obáv, ako to všetko bude a obáv o svoje zdravie, zdravie našich najbliţších a zabezpečenie ţivobytia pre svoje rodiny, 

pandémia nám priniesla aj zvýšené záťaţové a stresujúce situácie, preverila našu vytrvalosť, odvahu, zodpovednosť, 

húţevnatosť, toleranciu, empatiu i ochotu pomôcť iným. Donútila nás zastaviť sa aspoň na chvíľu a moţno aj zamyslieť 

sa nad zmyslom ţivota. Zrazu tie mnohé veci a situácie, ktoré boli pre nás tak dôleţité,  stratili svoj význam. 

Ale ako sa hovorí, ţe „všetko zlé je na niečo dobré“, a  tak to bolo aj v tomto prípade. Začali sme spolu viac 

komunikovať, hľadali sme riešenia, nápady a moţnosti, ako čo najlepšie sprostredkovať vedomosti ţiakom. Hľadali sme 

aj kompromisy ako ďalej, pretoţe nie všetky deti mali moţnosť plnohodnotného dištančného vzdelávania z dôvodu 

nedostatočného technického zabezpečenia. Škola sa však ani po dvoch týţdňoch neotvorila a my sme boli nútení hľadať 

ďalšie riešenie. A tak nám postupne pribudli okrem dištančného vzdelávania online hodiny prostredníctvom aplikácie 

Microsoft Teams a prostredníctvom našich asistentov a sociálneho pedagóga sme distribuovali pracovné listy a úlohy 

ţiakom, ktorí nemali moţnosť dištančného vzdelávania. Bolo to na začiatku naozaj veľmi ťaţké a náročné. Keby nám bol 

niekto pred pár dňami povedal, čo nás čaká, určite by sme mu neuverili. Dni pomaly plynuli a my všetci sme sa  dostávali 

do určitého reţimu. Aj napriek tomuto všetkému  ţivot na našej škole nezastal. Po nástupe do školy sme sa snaţili 

zabezpečiť tie najdôleţitejšie veci pre fungovanie školy a vyučovací proces.    

 

Počas letných prázdnin v termíne od 17.8 – 21.8.2020 sme pripravili pre ţiakov, ktorí mali záujem, LETNÚ 

ŠKOLU, ktorá bola financovaná  

z dotácie MŠVVaŠ SR v sume 800,-€. 

Letná škola bola určená bez rozdielu pre 

všetkých ţiakov našej školy, ktorí sa v 

stanovenom termíne do nej 

prostredníctvom zákonných zástupcov 

prihlásili. Aktivity Letnej školy boli 

prispôsobené  na  opätovné začlenenie 

ţiakov do školského prostredia a 

kolektívu spoluţiakov, ako aj 

zopakovanie a upevnenie získaných 

vedomostí a zručností prepojením 

vyučovacích predmetov hravou a 

zábavnou formou. Na aktivitách 

pracovali asistenti učiteľa a sociálny 

pedagóg v spolupráci s vyučujúcimi 

jednotlivých vyučovacích predmetov. 

Jednotlivé aktivity boli zamerané na 

prepojenie vzdelávacích oblastí, ktoré 

boli realizované formou záţitkového 

učenia hravou a zábavnou formou hlavne 

v prírode v okolí školy, ktorá má na to veľmi vhodné podmienky. Náročnosť jednotlivých aktivít bola prispôsobená veku 

a moţnostiam ţiakov. V priebehu dňa sa striedali aktivity z rôznych vzdelávacích oblastí, ktoré boli doplnené o rôzne 

aktivity z hudobnej, telesnej, environmentálnej a výtvarnej výchovy a praktických zručností ţiakov (tvorivé dielne,  

športové súťaţe, turistika, muzikoterapia, ranný kruh zameraný na prevenciu šikanovania a vyjadrenia vlastných pocitov 

ţiakov....). V spolupráci s klubom AMAVET, koordinátori zorganizovali pre ţiakov DEŇ VEDY, ktorý sa  niesol v duchu 

mladých vedcov, kde si ţiaci precvičili zručnosti prostredníctvom rôznych pokusov, vedeckých hier a aplikovali 

teoretické vedomosti do praktickej činnosti. Celý deň sa niesol v príjemnej atmosfére, plný očakávania a následnej radosti  

detí z krásne preţitého dňa. Posledný deň sa účastníci Letnej školy zúčastnili prírodovedného poznávacieho výletu na 

hrad Šomoška - Cerová vrchovina. Po príjemnej turistickej vychádzke sa deti zahrali na pátračov pokladu a dostali sladké 

odmeny a ÚČASTNÍCKE LISTY LETNEJ ŠKOLY.   
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Počas prerušeného vyučovania a počas letných prázdnin sme sa snaţili pokračovať v rekonštrukcii školy 

a školského areálu  a to za pomoci financií získaných z  projektov, rodičovského zdruţenia či uţ zo sponzorských darov.  

Boli sme úspešní vo viacerých projektoch.  Z Úradu vlády SR sme získali finančnú dotáciu v sume 8 000,- € na rozšírenie 

detského ihriska v zadnej časti areálu školy a z MŠVVaŠ SR na inkluzívne vzdelávanie ţiakov sme získali dotáciu 2 500,-

€ na zakúpenie notebookov.  Kompletne sme s finančnou pomocou rodičov vymaľovali jednu triedu na druhom stupni 

našej školy a kompletnou rekonštrukciou prešla aj zborovňa na II. stupni školy. Po dlhých rokoch dostal nový šat aj ŠKD, 

ktorý sme vybavili úplne novým nábytkom. Na druhom stupni sa vymenili všetky šatníkové skrinky na chodbách, ktoré 

boli opotrebované a staré. Zakúpili sa interaktívne tabule do všetkých tried na prvom stupni a rozšírilo sa aj internetové 

pripojenie prostredníctvom wifi siete v obidvoch budovách školy.  

   

Okrem materiálnych podmienok sa snaţíme 

zatraktívniť našu školu organizovaním exkurzií, 

výletov, výcvikov, olympiád a rôznych súťaţí, ktorých 

sme sa v tomto ruku zúčastnili len vo veľmi 

obmedzenom mnoţstve.  

Nedá mi však spomenúť aspoň niektoré. V krajskej 

súťaţi FESTIVAL VEDY A TECHNIKY si naše ţiačky 

Júlia Štupáková a Sofia Anna Ufrlová  vybojovali 

postup do celoslovenského kola, kde získali cenu 

poroty AMAVET. V súťaţiach  FESTIVAL VODY 

a JUNIOR, INTERNET CUP reprezentovala Júlia 

Štupáková školu na celoslovenskom kole. Naši ţiaci 

boli úspešní aj vo viacerých výtvarných súťaţiach. 

Petra Juríková získala 1. miesto v súťaţi FAREBNÁ 

ZÁHRADA, Adela Mániková 1. miesto v súťaţi 

CSONTVÁRYHO SLNEČNÁ CESTA a Marianna 

Fiľová v súťaţi VESMÍR OČAMI DETÍ získala 

ČESTNÉ UZNANIE. V celoslovenskej  súťaţi MAĽUJEME TIMRAVU sa Mia Rebeca Švarcová umiestnila na 1. Mieste 

a Júlia Štupáková získala tieţ 1. miesto. V celoslovenskej súťaţi BOCIAN získali OCENENIE Natália Valachová 

a Zdenka Valachová. V okresom kole OCHRANÁRIK sa Petra Juríková umiestnila na 3. mieste a Júlia Štupáková na 1. 

mieste. Júlia Štupáková získala aj 3. miesto v celoslovenskej súťaţi GRAFICKÝ  DIZAJN. Na našej webovej stránke 

www.zsdivin.edupage.org ponúkame moţnosti bliţšie sa zoznámiť so školským ţivotom a  dokumentmi školy. 

 

 

Je tu opäť čarovné obdobie, na ktoré sa tešíme všetci, veľkí i malí. Sú 

tu Vianoce. Blíţi sa koniec roka. Je tu aj pre mňa príleţitosť 

a moţnosť poďakovať sa Vám, ţiaci, rodičia, starí rodičia, priatelia 

školy, ktorí namiesto prázdnych slov a kritiky, priloţíte ruku k dielu 

a pomôţete. 

Ďakujem všetkým svojim  kolegyniam a kolegom za úspešné 

zvládnutie tohto ťaţkého obdobia a za nezištnú a obetavú prácu, 

ďakujem nášmu zriaďovateľovi – obci Divín za finančnú pomoc, 

ochotu a ústretovosť. Zamestnancom OSSKP Divín, Rade školy, 

Rodičovskému zdruţeniu pri ZŠ Divín úprimne ďakujem za ich 

spoluprácu a akúkoľvek pomoc. 

Známy grécky filozof Herakleitos raz povedal „Panta rei – všetko 

plynie“. Azda niet príznačnejšej chvíle na vyslovenie tejto myšlienky, 

ako práve teraz – na prahu nového kalendárneho roka. Vstúpme doň 

s vierou, láskou a nádejou, ţe bude lepší a krajší ako rok 

predchádzajúci, ktorý sa práve končí. Tieto dni si viac, ako kedykoľvek predtým navzájom prajeme predovšetkým zdravie, 

lásku, spokojnosť, radosť a pohodu v rodinnom kruhu. 

Očakávaný najkrajší večer roka je uţ predo dvermi. Keď sa rozţiaria hviezdy na našich vianočných stromčekoch, akoby 

čarom sa aj v našich srdciach zaţnú iskierky ľudského tepla. 

Iskierky, ktoré v nás prebudia úprimnú lásku, nehu, úctu a pozornosť. Ţelám Vám poţehnané, šťastné a spokojné 

Vianoce  preţité v zdraví a v kruhu Vašich blízkych. 

                                                                                              Aneta Zvarová – riaditeľka školy 
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DIVÍNSKE ŠPORTOVÉ TALENTY V ROKU 2020 

PETRA ŠULEKOVÁ (nar. 2002), študentka 3. roč. Šport. gymnázium Nitra.   

Preteká za atletický klub ŠK ŠOG Nitra. Tento rok Peťa obohatila 

svoju zbierku medailí o všetky tri druhy cenných kovov. Stala sa Majsterkou 

SR v kategórii ţien do 23 rokov v behu na 3 km prekáţok. Spolu so svojim 

klubom ŠK ŠOG Nitra na majstrovstvách SR druţstiev vybojovali striebro. 

Bronz sa jej podaril získať hneď dvakrát. Najprv na MS dospelých v behu na 3 

km prekáţok. Neskôr ukončila sezónu 2020 ďalším bronzom na MS juniorov v 

behu na 5 km. Situácia okolo pandémie výrazne ovplyvnila priebeh tohtoročnej 

sezóny a náročnú prípravu musela zvládať v domácom prostredí bez priamej 

asistencie trénera. Napriek tomu, to bola jej najlepšia sezóna a Peťa má z nej 

veľkú radosť. 

 

PAĽKO ŠULEK (nar. 2009), ţiak ZŠ Divín.   

Letná sezóna 2020 bola pre Paľka náročná, ale veľmi úspešná. Pretekal 

v terčovej lukostreľbe, aj v 3D lukostreľbe. V terčovej lukostreľbe zvíťazil vo 

všetkých 3 kolách, aj napriek silnej konkurencii. Vo finálovom kole úspešne zvládol 

nielen kvalifikáciu, ale aj vyraďovacie eliminácie a ani najťaţšiemu súperovi nedal 

šancu. Vyhral 6:0 a stal sa Majstrom SR. Počas finálového kola ( v Liptovskom 

Mikuláši ) nastrieľal 666 bodov z moţných 720, čím zároveň prekonal ďalší slovenský 

rekord o 8 bodov, v kategórii chlapcov do 12 rokov. Celkovo uţ prekonal tri slovenské 

rekordy. Zúčastnil sa Majstrovstiev Slovenska v 3 D lukostreľbe v Dechticiach. 

Dvojdňová súťaţ bola naozaj náročná. V prvý deň súťaţe bol na druhom mieste. 

Nasledujúci deň sa vo finálovom kole so súperom v prvenstve striedali. Na poslednom 

terči prehrával Paľko len o dva body. Ak chcel vyhrať musel streliť minimálne desať 

bodov. S posledným šípom vo veľkom napätí dokázal vystrieľať maximum bodov a to 

11 a stal sa Majstrom SR aj v 3 D lukostreľbe. „Celá súťaţ bola veľmi ťaţká, na trati 

sme boli za dva dni aţ 9 hodín. Pri poslednom šípe som vedel, ţe musím streliť 

minimálne desiatku a bolo to veľmi ťaţké, pretoţe som mal uţ len jeden jediný pokus - 

posledný šíp. Tam uţ so mnou triasol aj stres a adrenalín, ale sústredil som sa len na 

svoj výstrel. Ani neviem ako som vystrelil, ale podarilo sa.“ spomína Paľko. 

Lukostreľba je celkovo náročný šport nielen po fyzickej, ale aj psychickej stránke. Dôleţité je udrţať psychický tlak pod 

kontrolou a nepodľahnúť emóciám a to sa Paľkovi darí. V septembri sa zúčastnil Majstrovstiev Slovenska v terénnej 

lukostreľbe.  Počas dvojdňových pretekov, v náročnom teréne a vo veľmi nepriaznivom počasí si dokázal vystrieľať 

ďalšie prvenstvo.  Budúci rok sa plánuje zúčastniť Majstrovstiev sveta v 3D lukostreľbe v Maďarsku a Majstrovstiev 

sveta v terénnej terčovej lukostreľbe vo Francúzsku.  

 

LUCKA DOBROCKÁ, (nar. 2007), ţiačka III. ZŠ Detva.  

 Tak ako v kaţdom športe, aj v Klube športovej gymnastiky Detva boli túto 

sezónu naplánované rôzne domáce i medzinárodné súťaţe, sústredenia a rôzne iné 

stretnutia. Tieto sa však pre pandémiu koronavírusu nemohli realizovať. Po uzavretí 

športovísk neostávalo športovcom nič iné ako trénovať v domácom prostredí. Aj 

Lucka od marca do mája absolvovala denne dvojhodinový online tréning ráno aj 

večer a medzi tým online tréning s ruskou baletkou Ulianou Volkovou. Cez 

víkendy okrem behu do kopca absolvovala aj 6 a 8 kilometrové behy. Všetky údaje 

z týchto beţeckých tréningov (čas a trasa) sa posielali trénerke. Samozrejme 

medzitým škola. Po 1,5 mesiaci online tréningov sa gymnastky stretli síce vonku 

pri telocvični, ale konečne naţivo. Lucka v priebehu sezóny stihla absolvovať 

aspoň jedno sústredenie v Tatrách. Cez leto trénovala v telocvični. V septembri 

začali platiť nové obmedzenia, čo znamená, ţe tréningy prebiehajú síce 

v telocviční, ale v obmedzenom počte – 5 dievčat plus trénerka. A testovanie na 

COVID 19 kaţdý týţdeň. Uţ rok sa neorganizujú súťaţe, ktoré gymnastom chýbajú 

najviac. V súčasnosti sa Lucka venuje nácviku nových cvičebných prvkov a tvarov. Napriek neľahkej situácii je pre ňu 

motiváciou kaţdý pokrok, kaţdý naučený nový prvok a kaţdé video z tréningu. Luckiným cieľom je úspešne sa zúčastniť 
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medzinárodných a domácich súťaţí uţ ako juniorka a zároveň sa pripraviť na Majstrovstvá Európa a EYOF (mládeţnícka 

olympiáda 2022).  

                          Rok 2020 - FC Slovan Divín 
 
Koniec ročníka 2019/2020 hráči FC SLOVAN DIVÍN začali zimnou prípravou (v telocvični ZŠ 

Divín) v kategórii – prípravka U9 (deti od 6-9 rokov), druţstvo  ţiakov U15 (10 – 15 rokov) a druţstvo 

dorastencov U19. Zimnú prípravu absolvovali hráči pod vedením trénera Eduarda SMEKALA, 

ktorému bol nápomocný kolektív futbalového výboru FC SLOVAN DIVÍN – zloţený z projektanta 

klubu - Ing. Jozefa PIKULU, prezidenta klubu Igora TOMÁŠIKA, Ing. Juraja JAKUBOVE, lekára 

klubu Igora ČABU a trénera brankárov Jozefa STREČKA. Vo februári 2020 futbalový klub spolu 

s obecným úradom začal rekonštrukciu hlavnej tribúny, ktorá bola v lete predchádzajúceho roka 

zničená veternou smršťou.   

 

Muţstvo muţov FC SLOVAN DIVÍN sa zúčastnilo zimného pohára v rámci zimnej prípravy, ktorý sa však 

nedokončil z dôvodu pandémie COVID 19, ktorá zasiahla všetky oblasti kultúrneho a športového ţivota. 

Počas výluky jarnej časti súťaţe sa v spolupráci s Jozefom PIKULOM, obecným úradom a úradom vlády pre 

šport podarilo realizovať projekt pre dovybavenie športovísk a to novými sieťami, loptami, novými dresmi, chráničmi pre 

ţiakov a dorastencov v hodnote 3 000EUR. Takto sa skončil súťaţný ročník 2019/2020, ktorého výsledky sa pre COVID 

19 anulovali. 

 

 

Po skončení 1.vlny COVID 19 sa futbalový výbor rozhodol do nového ročníka 2020/2021 prihlásiť aj muţstvo 

prípravky U9. Nový ročník sme začali v štyroch kategóriách : 

- Prípravka U9 

- Ţiaci U15 

- Dorast U19  

- Muţi ( dospelí ) 6.liga 

Do nového ročníka 6.liga – muţi sa prihlásilo aj muţstvo obce RUŢINÁ – TJ BANÍK, ktoré však nemalo 

základný počet hráčov (11) a stiahlo k sebe troch hráčov základu FC SLOVAN DIVÍN (Haško, Smädo, Baláško), čo nie je 

FAIR PLAY. Takto oslabení muţi začali novú sezónu v auguste 2020. 

 Od mája do začiatku augusta 2020 odohrali hráči ,,A“ muţstva a dorast spoločne po 10 prípravných 

zápasov na domácom ihrisku. V novom ročníku sa do trénovania dorastu zapojil pod vedením trénera Eduarda 

SMEKALA aj asistent trénera p. Vladimír HAVRLA (správca ihriska). 

 

 

Deti prípravky odohrali 4 majstrovské zápasy striedavo 

úspešne aţ do prerušenia súťaţe pre COVID 19 (2.vlna). 

Prípravka : Andrej Babic, Matúš Bolla, Samuel 

Farkaš, Lukáš Havran, Lukáš Komár, Petra Kúkoľová, 

Marek Sabolík, Sebastián Sekereš, Sebastián Stančík, 

Patrik Stančík, Matúš Szőke, Samuel Tomašik, Ján Tursky, 

Oliver Jozef Ufrla, Júlia Valachová.   

Hráči ţiakov podobne striedavo úspešne odohrali 8 

majstrovských zápasov. 
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Ţiaci : Šimon Belko, Radoslav Bolla, Matej Drugda, Adam El Gendi, Marián Kučerka, Michal Oláh, 

Vladimír Považanec, Filip Votýpka.  

 

Muţstvo dorastencov sa zo začiatku novej súťaţe zúčastňovalo v dostatočnom počte, no ku koncu ich chodilo na 

zápas len 8 z celkového počtu 14 hráčov. Je na zamyslenie, prečo sa hráči prestali zúčastňovať tréningov a zápasov bez 

ospravedlnenia !!!  

Dorast : Michal Beňo, Vladimír Bobáľ, Matej Bucha, František Drugda, Matej Goljan, Ján Oláh, Marek 

Palúch, Peter Peťko, Erik Podhora, Samuel Spodniak, Samuel Vaculčiak. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Druţstvo muţov pred prerušením súťaţe z dôvodu COVID 19 (2.vlna) odohralo 8 zápasov oslabené 

o spomínaných troch hráčov, ktorí odišli  do TJ BANÍK – RUŢINÁ a taktieţ o hráčov základu ( Igor TOMÁŠIK a Štefan 

HARANZA), ktorí sa kvôli vycestovaniu do zahraničia za prácou nezúčastnili majstrovských zápasov jesennej časti.  

„A“ muţstvo : Zvonislav Berky, Zoltán Berky, Igor Čaba, Marian Dibala, Štefan Haranza, Vladimír 

Havrla, Dušan Havrla, Marek Havrla, Milan Holík, Juraj Jakubove, Peter Jamrich, Peter Kmeť, Miroslav Kucej, 

Ľubomír Oláh, František Oláh, Eduard Smekal, Tomáš Šoltés, Pavel Štengl, Igor Tomašik, Alexander Vaško. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Počas celého súťaţného ročníka sa opakuje slabá disciplína hráčov (dorastu a muţov) na čo dopláca celý klub !!! 

Mali sme problémy s dopravou pri vycestovaní na zápas k súperovi, kde mimo prípravky sa opakuje neochota vycestovať 

s motorovými vozidlami na čo doplácajú hráči! V našej obci je veľa ľudí, ktorí pomáhajú futbalu len rečami, rozchyrujú 

nepravdy a nie sú ochotní pomôcť hráčom napr. pri vycestovaní na zápas. Česť výnimkám, ktoré to s futbalom v našej 

obci myslia váţne. 

Týmto sa chcem v mene futbalového klubu FC SLOVAN DIVÍN poďakovať všetkým podporovateľom futbalu, 

starostovi obce a obecnému zastupiteľstvu za poskytnutú pomoc. Týmto pomáhajú hlavne futbalovej mládeţi. 

Ţeláme Vám veselé, šťastné a pokojné Vianoce preţité v zdraví. V novom roku 2021 Vám ţeláme veľa zdravia, 

šťastia, osobných a pracovných úspechov. 

 
Edo Smekal, tréner a manaţér klubu 
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